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Zusammenfassung

        
Eine Nachuntersuchung bei acht Patienten mit rezidivierendem Spontanpneumothorax, die operativ durch eine totale parietale Pleurektomie versorgt wurden, wurde mindestens 16 Monate postoperativ durchgeführt. Das Untersuchungsprogramm umfaßt:


        
	
            
die detaillierte Anamnese, insbesondere hinsichtlich der körperlichen Leistungsfähigkeit,


          

	
            
den klinischen Befund,


          

	
            
Thoraxröntgen in zwei Ebenen,


          

	
            
Lungenszintigraphie,


          

	
            
Spirometrie.


          



        
Nach parietaler Pleurektomie findet sich in keinem Fall eine nennenswerte funktionelle Beeinträchtigung des Patienten. Dieses Operationsverfahren, eventuell modifiziert als partielle parietale Pleurektomie, kann daher als Therapie der Wahl des rezidivierenden idiopathischen Spontanpneumothorax empfohlen werden.


      
        
Summary

        
Eight patients with reccurent of spontaneous pneumothorax were re-examined sixteen months or more after a total parietal pleurectomy had been carried out. This re-examination included:


        
	
            
Detailed case history with emphasis on physical performance;


          

	
            
clinical findings;


          

	
            
Thorax x-ray at two planes;


          

	
            
Lungscintigraphy;


          

	
            
Spirometry.


          



        
Following parietal pleurectomy, none of the patients exhibited any functional disturbance worthy of mention. This operative technique, perhaps modified as a partial parietal pleurectomy, can be recommended at this time as the method of choice for treating recurrent spontaneous pneumothorax.


      

Key-Words:

Recurrent spontaneous pneumothorax - Parietal pleurectomoy - Postoperative analysis of pulmonary functions
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